
Azərbaycan qazandığı Zəfərin davamı olan bərpa və 
quruculuq işlərini də uğurla başa çatdıracaq

Azərbaycan Respublikasının 
Prezidenti İlham Əliyev Azərbaycanın 
münaqişənin sülh yolu ilə həll 
edilməsinə tərəfdar olduğunu bildirirdi. 
Ermənistan isə bölgədə status-kvonu 
saxlamaq niyyəti ilə danışıqlardan 
yayınırdı. Belə bir vəziyyətdə sülh da-
nışıqlarını sonacan aparmaq mümkün 
olmazdı.

2016-cı ilin aprelində Ermənistan 
silahlı birləşmələri irimiqyaslı təxribat 
törətmək məqsədilə müxtəlif təyinatlı 
atıcı silahlardan istifadə etməklə 
Azərbaycanın ərazilərinə hücum etdi. 
Azərbaycan Ordusunun hissələri 
hücumun qarşısını aldı, düşmən geri 
çəkilməyə məcbur oldu.

Aprel döyüşləri Azərbaycan Ordu-
sunun öz torpaqlarını işğaldan azad 
etməyə qadir olduğunu təsdiqlədi. 
Düşmən buna əhəmiyyət vermədi, 
işğalçılıq niyyətini davam etdirdi. BMT 
Təhlükəsizlik Şurasının qətnamələrini 
yerinə yetirməyən işğalçı dövlət 
ATƏT-in Minsk qrupuna daxil olan 
dövlətlərin tövsiyələrinə, xatırlatmala-
rına əməl etmədi. Bir daha təsdiqləndi 
ki, işğalçılıq niyyəti bəşəri duyğu-
ları nəinki korşaldır, həm də şikəst 
edir. Ermənistanın xarici siyasəti bu 
vəziyyətə düşmüşdü.

İşğalçılıq Ermənistanı 
Azərbaycandan yeni ərazilər işğal 
etməyə meyilləndirirdi. 2020-ci ilin 
sentyabr ayının 27-də bədnam qon-
şularımız yenidən təxribata əl atdılar. 
Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyev 
bununla bağlı xalqa müraciət edərək 
dedi: “Bu gün səhər Ermənistan 
silahlı qüvvələri bir neçə istiqamətdən 
müxtəlif növ silahlardan, o cümlədən 
ağır artilleriyadan istifadə edərək 
bizim yaşayış məntəqələrimizi, eyni 
zamanda, hərbi mövqelərimizi atəşə 
tutmuşlar”.

Dövlət başçımızın qətiyyətlə dediyi 
“Biz haqlıyıq, biz öz torpağımızda 
vuruşuruq, öz torpağımızda şəhidlər 
veririk. Bizim savaşımız müqəddəs sa-
vaşdır!” fikri dünya ictimaiyyətinə, dün-
ya dövlətlərinə Vətən müharibəsinin 
mahiyyətini açıqladı.

Vətən müharibəsində xalq ordu-
nun arxasında qətiyyətlə dayandı. 
Xalqın böyük mənəvi dəstəyini hiss 
edən ordu daha qətiyyətlə döyüş-
dü. Ermənistanın, az qala, otuz 
ildə düzəltdiyi, möhkəmləndirdiyi, 
təkmilləşdirdiyi müdafiə sədlərini, 
mühəndis-istehkam qurğuları sistemi-
ni darmadağın etdi. Qısa müddətdə 
ilkin mövqe qələbələri qazanıldı. Bu 

qələbələr ordunun şəxsi heyətinin 
qələbə ruhunu daha da yüksəltdi. 
Çarəsiz müdafiə döyüşləri aparan 
düşmən döyüşə-döyüşə geri çəkilirdi, 
bəzi mövqelərdə döyüşməyə cəsarət 
etmirdi.

Prezident İlham Əliyev bu günlərdə 
“CNN Türk” televiziya kanalına 
müsahibəsində müxbirin bu barədə 
verdiyi sualı cavablandırarkən dedi: 
“Onlar altı xətt istehkam qurmuşdular, 
müdafiə zolağı qurmuşdular və oranı 
keçmək böyük məharət, qəhrəmanlıq 
tələb edirdi. Bizim hərbçilərimiz ölümə 
gedirdilər. Eyni zamanda, o bölgənin 
coğrafiyası, relyefi də onlar üçün 
əlverişli idi. Çünki onlar dağlarda 
yerləşmişdilər, bütün yüksəklikləri 
götürmüşdülər, biz isə aşağıdan 
getməli idik. İndi siz Şuşaya da 
gedəcəksiniz, görəcəksiniz ki, Şuşanın 
alınması bir möcüzə sayılır”. 

Bu fikirlər Azərbaycan əsgərinin 
həm döyüş hazırlığının, həm 
də mənəvi-psixoloji hazırlığının 
səviyyəsinin göstəricisidir. Bu, həm 
də səmimi sevginin təsdiqidir. Vətən 
müharibəsində Azərbaycanda yaşanı-
lanlar–istər müharibə həyəcanı, istər 
qazanılan qələbələrin sevinci, istər 
Ermənistanın döyüş bölgələrindən 
uzaq şəhərlərə raket zərbələri vur-
masının ağrı-acısı Türkiyədə də eyni 
səviyyədə yaşanılmışdı. Cənab İlham 
Əliyev bu məqama da toxunaraq dedi: 
“İkinci Qarabağ savaşı dönəmində 
də Ermənistan döyüş meydanında 
ilk gündən məğlubiyyətə uğramağa 
başlamışdı. 44 gün ərzində hər gün 
biz irəli gedirdik, bir gün belə geri 
addım atmadıq. Hətta manevr etmək 
məqsədilə də geri addım atmadıq. 
Ermənistan isə artıq öz qaçılmaz 
məğlubiyyətini dərk edərək bizi dur-
durmaq və mülki əhaliyə böyük zərər 
vermək üçün şəhər və kəndlərimizi 
ballistik raketlərlə, artilleriya qurğuları 
ilə daim atəşə tuturdu”.

Rayonlarımız işğaldan azad edildi. 
Oktyabrın 8-də Şuşa işğaldan azad 
edildi.

Vətən müharibəsi Azərbaycan 
Ordusunun zəfəri ilə başa çatdı. 
Bu, Azərbaycanın dövlət olaraq, 
Silahlı Qüvvələrinin isə ordu ola-
raq qüdrətini təsdiqlədi. Vətən 
müharibəsindən əvvəl Azərbaycan 
Respublikasının Prezidenti İlham 
Əliyev deyirdi: “Azərbaycan güclü 
dövlətdir və onun güclü ordusu vardır”. 
İşğalçı Ermənistan bu fikrin nəyə 
söykəndiyinə ciddi diqqət yetirməli idi. 

Ölkə başçımızın bu fikrinin dava-
mı müsahibədə belə ifadə olundu: 
“Azərbaycan Qurtuluş savaşına başla-
yaraq, öz tarixi torpaqlarını işğalçılar-
dan azad etdi, tarixi ədaləti bərpa etdi, 
işğalçıları bizim torpaqlardan qovdu və 
öz ərazi bütövlüyünü, torpaq bütövlü-
yünü bərpa etdi” fikridir.

Üçtərəfli Bəyanatda qeyd edilən 
bəzi müddəalara əməl etməyən 
Ermənistan müharibədən sonra 
da özünü səmimi aparmır. Həmin 
bəyanatı imzalayan dövlət olaraq 
Rusiya bu məqama ciddi diqqət 
yetirməlidir. Belə olmazsa, dünya-
da nüfuzunu itirəcəkdi. Bəyanatda 
Zəngəzur dəhlizi haqqında da razılaş-
ma var. Bu razılaşma Ermənistanda 
müəyyən etirazlarla qarşılandı. Dövlət 
başçısının imzaladığı məsələyə 
qruplar, altqruplar, qruplaşmalar 
etiraz edərsə, dövlət buna cid-
di münasibət bildirməli deyildimi? 
Bildirilmədiyinə görə də bu, müəyyən 
problemlərin yaranmasına səbəb oldu. 
Dövlətçlik dövlətin bütün pillədən olan 
qərarlarına ikili münasibəti inkar edir. 
Ermənistan bu diplomatik lemmaya 
niyə məhəl etmir? Nəyə və kimə ümid 
bağlayır? Belə mövqe dövlətin səmimi 
xarici siyasətə malik olmadığını 
təsdiqləyir.

Azərbaycan Respublikasının 
 Prezidenti İlham Əliyev müxbirin sualı-
nı belə cavablandırdı: “Dörd il bundan 
əvvəl Bakıda Bakı–Tbilisi–Qars dəmir 
yolunun rəsmi açılış mərasimi ol-
muşdur. Biz bu dəmir yolu sayəsində 
Türkiyə ilə birləşdik. Zəngəzur dəhlizi 
isə ikinci bir birləşmə istiqaməti 
olacaq. Beləliklə, bizim üçün yeni 
fürsətlər ortaya çıxacaq. Eyni zaman-
da, Azərbaycan öz ayrılmaz hissəsi 
olan Naxçıvan Muxtar Respublikası 
ilə də dəmir yolu ilə birləşəcək. Eyni 
zamanda, biz tələb edirik ki, avtomo-
bil yolu da çəkilsin – Ermənistanın 
nəzarəti altında olan Qərbi Zəngəzur 
ərazisində, Mehri bölgəsində. Çünki 
bu da mütləq lazımdır.

Əfsuslar olsun ki, Ermənistan 
buna etiraz edir. Son günlərə qədər 
Zəngəzur dəhlizinin açılmasına etiraz 
etmişdi. Sadəcə olaraq, bir neçə 
gün bundan əvvəl orada bir müsbət 
fikir ortaya çıxdı ki, onlar da etiraz 
etmirlər. Ancaq Zəngəzur dəhlizinin 
tam fəaliyyəti üçün həm dəmir yolu, 
həm avtomobil yolu olmalıdır. Biz 
Bakıda avtomobilə əyləşib oradan 
rahatlıqla Türkiyəyə və Naxçıvana 
keçə bilərik”.

Bu gün işğaldan azad edilmiş 
ərazilərimizdə Ermənistan silahlı 
birləşmələrinin razılaşmaları poz-
ması üçtərəfli razılaşmanın bütün 
şərtlərinə əməl edilmədiyini göstərir. 
Rusiyanın sülhməramlıları vəzifə 
borcunu məsuliyyətlə yerinə yetir-
mir. Müsahibədə ölkə başçımız bu 
məqama da münasibətini bildirdi: 
“Ümid edirik ki, Rusiya bundan sonra 
da bu bölgənin təhlükəsizliyi üçün öz 
səylərini əsirgəməsin və uzunmüddətli 
sülhü təmin etmək üçün addımlar at-
sın. Eyni zamanda, bizim gözləntimiz 
odur ki, Rusiya Ermənistanı silah-
landırmasın. Biz bu məsələni Rusiya 
tərəfinə çatdırmışıq. Bu, bizi narahat 
edir. Müharibə başa çatıb. Yəni, 
erməni xalqı da bu vəziyyətlə barışıb. 
Erməni rəhbərliyi də məğlubiyyətlə 
barışıb...”

Azərbaycan bölgədə sülhün 
bərqərar olmasına tərəfdardır. Təbii ki, 
Azərbaycanın ərazi bütövlüyü qorun-
maqla. Bu istək diplomatik sənədlərdə 
də təsbit edilməlidir. Əgər qarşı 
tərəf bunu istəyərsə, belə olacaqdır. 
Ermənistan məğlub dövlət olaraq bir 
daha anlamalıdır ki, belə olmazsa, 
daha ağır itkilərə məruz qalacaqdır. 
Dövlətçiliyini itirmək səviyyəsində 
məğlubiyyətlə də üzləşə bilər.

Prezident İlham Əliyev 
müsahibədə bu məqamı da diploma-
tik tezislərlə xatırlatdı: “Bir neçə gün 
bundan əvvəl Rusiya müdafiə naziri 
Ermənistan müdafiə naziri ilə görüş 
zamanı söyləmişdir ki, Ermənistana 
Rusiya silahlarının göndərilməsi pro-
sesi başlamışdır. Bu, çox narahatedici 
bir məsələdir. Həm də Ermənistanın 
yeni müdafiə naziri çox məsuliyyətsiz 
açıqlamalar verdi ki, əgər Azərbaycan 
tərəfi Ermənistan sərhədini bir san-
timetr pozsa, o zaman onlar atəş 
açacaqlar. Yəni, görünür, İkinci Qara-
bağ savaşı hələ ki, hər kəs üçün dərs 
olmadı. Əgər belədirsə, biz dərsini 
yenidən verməyə hazırıq. Ona görə 
biz ümid edirik ki, Rusiya Ermənistanı 
silahlandırmayacaq. Çünki buna ehti-
yac yoxdur.”

“Əgər erməni faşizmi yenə baş 
qaldırmağa cəhd edərsə, biz onun 
başını bir daha əzəcəyik” deyən 
dövlət başçımız “CNN Türk” kanalına 
müsahibəsində Vətən müharibəsində 
Ermənistan ordusunun tamamilə 
darmadağın ediməsindən, mi-
nalanmış ərazilərin xəritələrinin 
verilməməsindən, verilənlərin tam ol-
mamasından, yanlışlığından, Türkiyə – 
Azərbaycan münasibətlərindən, Şuşa 
Bəyannaməsindən, Türkiyədə baş 
verən yanğınlardan və Azərbaycanın 
qardaş köməyindən söz açdı. Bu 
müsahibə Azərbaycanın Vətən 
müharibəsindən sonrakı daxili və xari-
ci siyasətinin konturlarını ifadə etmək 
baxımından dəyərlidir.

Azərbaycan Vətən müharibəsində 
qazanılmış zəfərin davamı olan qurucu-
luq işlərini də uğurla başa çatdıracaq.

Səbinə XASAYEVA, 
Milli Məclisin deputatı

29 illik həsrətdən sonra şuşalılar doğma 
şəhərlərinə qayıdıblar

Avqustun 19-da Prezidentin Şuşa 
rayonunda xüsusi nümayəndəliyinin və 

Şuşa Şəhəri Dövlət Qoruğu İdarəsinin birgə 
təşkil etdiyi səfərdə Şuşa sakinləri şəhərin azad 
olunmasından sonra 
ilk dəfə öz doğma 
yurdlarını görmək 
imkanı qazanıblar.

Şuşa Şəhəri Dövlət 
Qoruğu İdarəsinin İdarə 
Heyətinin sədri Məftun 
Abbasov şuşalıları Şuşada 
salamlayıb. O qeyd edib 
ki, bu gün şəhərin tarixində 
önəmli gündür: “Əminəm 
ki, 29 illik həsrətdən sonra 
Şuşanı görmək sizlər üçün 
böyük hadisədir. Ali Baş 
Komandan İlham Əliyevin 

rəhbərliyi ilə uğurla aparılan 
“Dəmir yumruq” əməliyyatı 
və ordumuzun şücaəti 
sayəsində azad olunan 
Şuşa şəhərinə qayıdan ilk 
sakinlər sizlər olmusunuz və 
müəyyən müddətdən sonra 

bütün Şuşa sakinləri öz 
doğma şəhərlərinə qayıda 
biləcəklər”.

 M.Abbasov bildi-
rib ki, şəhərdə bərpa və 
yenidənqurma işləri tam gücü 
ilə davam edir, küçələr və 

parklar yenilənir. Şuşanın ta-
rixi libasının qorunması şərti 
ilə müasir şəhərə çevrilməsi 
prosesinə başlanılıb. “Bura-
ya səfərlər təşkil olunacaq. 
Bu səfərlərdə, əsasən, yaşlı 
nəslin nümayəndələrinə 
üstünlük veriləcək, sonra 
yavaş-yavaş cavan nəslin 
nümayəndələrinin də səfərləri 
təşkil ediləcək”, – deyə o, 
əlavə edib.

Daha sonra Şuşa 
sakinləri Cıdır düzü, Qala 
divarları, Natəvan bulağı, 
Yuxarı və Aşağı Gövhər Ağa 
məscidlərini ziyarət ediblər. 

Səfər zamanı sakinlər Şu-
şadakı evlərinə də baş çəkib, 
təəssüratlarını jurnalistlərlə 
bölüşüblər.

AZƏRTAC

Laçında hava limanı iqtisadi 
baxımdan çox əhəmiyyətlidir

Bütövlükdə Şərqi Zəngəzur dəhlizinin 
kifayət qədər böyük iqtisadi potensialı var və 
bu, qeyri-neft sektorunda yeni məhsulların 
istehsalına imkan verəcək. Şərqi Zəngəzur iq-
tisadi rayonunun potensialından istifadə olun-
ması, həmçinin sənaye və kənd təsərrüfatı 
məhsullarının dünya bazarına çıxarılması 
baxımından yeni aeroportun inşa edilməsi, 
istifadəyə verilməsi çox vacibdir.

Kəlbəcərdə yol infrastrukturunun qu-
rulması isə rayonun turizm potensialından 
səmərəli istifadə imkanları daha da artacaq. 
Ümumiyyətlə, Kəlbəcər Cənubi Qafqaz-
da fasiləsiz turizm xidməti təklif edəcək az 
saylı bölgələrdən biridir. Burada yay, qış, 
tarixi, mədəni, sağlamlıq turizmi xidmətləri 
və imkanları var. Yol infrastrukturunun for-
malaşması daxili turizmin və gəlmə turizmin 
inkişafına təkan verəcək. İşğaldan azad edilən 
ərazilərdə yeni infrastruktur layihələri bölgənin 
və Azərbaycan iqtisadiyyatının inkişafına 
təkan verəcək. Növbəti dövrdə düşməndən 
təmizlənən ərazilərimiz Azərbaycan iqtisadiy-
yatının inkişafında yeni drayverə çevriləcək.

Sonda bildirmək istərdim ki, Prezident 
İlham Əliyev və birinci xanım Mehriban 
Əliyevanın Kəlbəcər və Laçın rayonlarına 
səfəri Ermənistandakı bəzi revanşist meyillərə 
baxmayaraq, regionda proseslərin artıq yeni 
geosyasi reallıq mərhələsinə qədəm qoyduğu-
nu bir daha təsdiqlədi.  

Ermənistan silahlı qüvvələrinin 
mövqelərimizi ardıcıl atəşə tutmasına bax-
mayaraq, Azərbaycan bərpa- quruculuq 
işlərini sürətlə davam etdirir. Bu da ölkəmizin, 
o cümlədən ordumuzun  gücünü göstərən 
amillərdəndir. Kəlbəcər və  Laçın rayonları 

region üçün mühim coğrafi mövqeyə malik-
dir və həyata keçirilən bərpa- yenidənqurma 
işləri strateji mövqelərimizi daha 
möhkəmləndirəcək.

Müharibədən sonra ölkə rəhbərliyinin 
Kəlbəcərə səfəri bir daha təsdiq edir ki, artıq 
regionda yeni düzən formalaşıb və nəinki 
bölgə ölkələri, eləcə də bizim coğrafiyada 
marağı olan dövlətlər də bu reallığı nəzərə 
almalıdırlar.

Prezident İlham Əliyevin son səfəri kifayət 
qədər həssas ab-havaya malik Cənubi Qaf-
qazda davamlı sülh və inkişafın əldə olunma-
sı, eyni zamanda, 44 günlük savaşdan sonra 
qazandığımız Zəfər kontekstində formalaşan 
reallığa uyğun olaraq kommunikasiyaların 
bərpası ilə ölkələrin qarşılıqlı ərazi bütövlüyü-
nü tanımasını da şərtləndirir.

Vüqar BAYRAMOV, 
Milli Məclisin deputatı

Azad edilmiş ərazilərimizin Azərbaycanın 
abad zonasına çevriləcəyi vaxta az qalır

Azərbaycan liderinin dağıdılmış, talan 
edilmiş yurd yerlərimiz haqqında dedikləri, 
həqiqətən, adamı dəhşətə gətirir. Prezident 
ürək ağrısı ilə bildirirdi ki, bizim meşələrimiz 
ermənilər tərəfindən məhv edilib. Hazırda 
əlimizdə “Azərkosmos”un həmin ərazilərdən 
çəkdiyi fotolar var – işğaldan əvvəl neçə 
min hektar ərazi meşə altında olub, indi nə 
qədərdir. Ağaclarla dolu olan altmış min hek-
tara yaxın sahəni, meşə fondunu ermənilər 
dağıdıblar, kəsiblər, talayıblar, aparıblar. 
Əlbəttə, dövlət başçısının xüsusilə qeyd 
etdiyi kimi, bu talançılığa görə onlar cavab 
verəcəklər.

Ermənilər çaylarımızı, o cümlədən Ox-
çuçayı zəhərləyiblər. Prezident İlham Əliyev 
bildirdi ki, ölkəmizə vurulmuş hər bir ziyan 
hesablanır. Azad edilmiş bütün torpaqlarda, 
şəhərlərdə, kəndlərdə indi monitorinq apa-
rılır, pasportlaşdırma aparılır, bütün evlərin 
pasportları hazırlanır, dəymiş ziyan təsbit 
edilir, sonda beynəlxalq məhkəmələrdə bütün 
ziyanın qaytarılması tələb ediləcək.

Prezident, eyni zamanda, azad edilmiş 
torpaqlarda böyük infrastruktur obyektlərinin 
təməlinin qoyulduğunu, Laçın rayonunda 
beynəlxalq hava limanının tikintisinə start 
verildiyini qeyd etdi. Onun sözlərinə görə, artıq 
Füzulidə və Zəngilanda da bu işlərə start veri-
lib. Füzuli Beynəlxalq Hava Limanı bu ilin so-
nuna, ya da gələn ilin əvvəlinə istismara tam 
hazır olacaq. Zəngilan hava limanı isə 2022-ci 
ildə istifadəyə veriləcək. Yeni inşa edilən və 
ediləcək hər üç hava limanında uçuş-enmə 
zolağı üç kilometrə bərabərdir. Yəni, bütün növ 
təyyarələr, o cümlədən, ən ağır yük təyyarələri 
də bu hava limanlarına enə biləcək.

Beləliklə, azad edilmiş bölgələrin – Şərqi 
Zəngəzurun, Qarabağın bərpası, insanların 
buraya, bu zonaya qaytarılması üçün yeni 
imkanlar açılacaq. Prezident İlham Əliyevin 
dediyi kimi, Zəngilan, Laçın, Füzuli hava li-
manlarının inşa edilməsi və istismara verilməsi 
bölgənin canlanmasına gətirib çıxaracaq. Bu 
hava limanları həm yüklər, həm sərnişinlər, 
həm də hərbi təyinatlı fəaliyyət üçün münüsib 
olacaq. Dövlət başçısı bununla bağlı dedi: “Biz 
daim hazır olmalıyıq, daim öz hərbi gücümüzü 
artırmalıyıq, hərbi infrastruktur yaratmalıyıq 
və yaradırıq, o cümlədən hava limanları bizim 
hərbi məqsədlərimizə də xidmət edəcək”.

Bundan əlavə, dövlət başçısı bildirdi ki, 
hazırda Ermənistanla sərhədlər istiqamətində 
700 kilometr yolun çəkilişi prosesi gedir və 
artıq qış gələnə qədər bu işin təqribən 80 faizi 
görüləcək. 

Bununla yanaşı, Prezident 14 iqtisadi 
rayonun, o cümlədən, Qarabağ və Şərqi 
Zəngəzur iqtisadi rayonlarının yaradıldığını, 
dədə-baba torpağımız olan Qarabağ iqti-
sadi rayonunda bütün Qarabağ bölgəsinə 
aid olan rayonların, Şərqi Zəngəzur iqtisadi 
rayonunda isə Şərqi Zəngəzura aid olan 
rayonların birləşdirildiyini söylədi: “Qərbi 
Zəngəzur isə hazırda Ermənistanın nəzarəti 
altındadır. Ancaq Zəngəzur dəhlizinin çəkilişi 
nəticəsində, əlbəttə ki, biz bu dəhlizdən 
istifadə edib öz vətəndaşlarımızı dədə-baba 
torpaqlarımıza qaytaracağıq. Belə planlar 
var və bu da təbiidir. Çünki bizim vətəndaşlar 
indiki Ermənistan ərazisindən, təkcə Zəngəzur 
mahalından yox, Göyçə mahalından da, – 
bura ilə həmsərhəddir, – zorla qovulmuşlar və 
onların tam haqqı var ki, gedib öz dədə-baba 
torpaqlarında yaşasınlar. Biz bunu sonrakı 
mərhələyə saxlayırıq”.

Bəli, Azərbaycanın Ali Baş Komandanı-
nın dediyi kimi, hazırda bizim əsas vəzifəmiz 
müharibənin nəticələrini möhkəmləndirmək, 
azad edilmiş torpaqlarda, Azərbaycan–
Ermənistan sərhədində bundan sonra da 
mövqelərimizi gücləndirməkdir. Yenidənqurma, 
bərpa işlərinə artıq start verilib, bu da əsas 
vəzifələrdən biridir. Keçmiş məcburi köçkünləri 
azad edilmiş torpaqlara tədricən qaytarmaq 
da gündəlikdə duran məsələdir. Bir neçə 
aydan sonra Zəngilan rayonunda birinci qrup 
keçmiş köçkünlər yerləşəcəklər. Bununla 
yanaşı, Ağdam, Cəbrayıl, Füzuli və Xocavənd 
rayonlarında da pilot kəndlər seçilib. Artıq 
o kəndlərin də bərpasına start vermək və 
vətəndaşları oraya qaytarmaq üçün işlər gedir. 
Ağdam şəhərinin baş planı təsdiqlənib, digər 
şəhərlərin baş planlarının təsdiqlənməsi yaxın 
aylarda nəzərdə tutulur. İnanırıq ki, azad edil-
miş ərazilərimizin yenidən Azərbaycanın abad 
zonasına çevriləcəyi vaxta az qalır. 

Elşad MUSAYEV, 
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T arixən bütün müharibələr ərazi üstündə baş verib. 
Belə müharibələr illərlə, bəzən onillərlə davam edib. 
Ermənistanın Azərbaycandan ərazi iddiası da elan 

edilmədən başlayan müharibəyə səbəb oldu. İşğalı qeyri-
rəsmi dəstəkləyən, əslində, demokratik dövlət imicini 
itirmiş bəzi dövlətlərin siyasi, iqtisadi və hərbi yardımın-
dan bəhrələnən Ermənistan Azərbaycanın 20 faiz ərazisini 
işğal etdi.

Prezident İlham Əliyev və birinci xanım Mehriban Əliyevanın Kəlbəcər və 
Laçına səfəri strateji, həmçinin iqtisadi əhəmiyyət daşıyır. Dövlətimizin baş-
çısı Kəlbəcər və Laçında olan zaman bir sıra mühüm strateji infrastruktur 

layihələrinin əsasını qoydu. Təbii ki, bu layihələr arasından Laçında beynəlxalq 
hava limanının tikilməsi, eləcə də Kəlbəcər və Laçında nəqliyyat infrastrukturu-
nun inkişafına xidmət edən yeni yolların çəkilməsi xüsusilə qeyd olunmalıdır. La-
çında inşa ediləcək beynəlxalq hava limanı Azərbaycan və eləcə də işğaldan azad 
olunan ərazilərimiz üçün mühüm əhəmiyyət daşıyır. Çünki bu liman beynəlxalq 
statusda olacaq və imkan yaradacaq ki, turistlər həmin ərazilərə səfər etsinlər.

Azərbaycanın işğaldan azad edilmiş ərazilərinin bərpası və 
sakinlərin ləyaqətli şəkildə öz doğma torpaqlarına qaytarılması 
məsələsi Prezident İlham Əliyevin daim diqqət mərkəzindədir. 

Dövlət başçısı bu və ya digər azad olunmuş rayona səfərə gedərkən 
mütəmadi olaraq bu məsələyə toxunur. Elə bu günlərdə Kəlbəcər 
və Laçın rayonlarına səfəri zamanı da dövlət başçısı ərazilərimizin 
tamamilə bərpa olunacağını, bu istiqamətdə sürətli işlərin getdiyini 
bəyan etdi.

USER 2
Машинописный текст
S.5.




